
 

ZÁPIS Z 21. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

03. 03. 2023, České vysoké učení technické v Praze, CIIRC 

 

Přítomni: 30 

 

Delegáti a delegátky: 16 

Bártů D. (VŠTE), Bavlovič J. (UNOB), Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Cibulka V. (AMU), Dostál 

O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Horváth M. (VUT), Kořínek M. (VŠB-TUO), Kříž P. (UJEP), Mach 

M. (UPOL), Procházková A. (AVU), Solak D. (MUNI), Staněk L. (MENDELU) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 2 

Heger A. (PEUNI), Reml T. (VŠE) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 7 

Brendl M. (UNOB), Krajíček T. (MENDELU), Krupa M. (UJEP), Malák P. (ŠAVŠ), Rovenská K. (VUT), Říhová L. 

(MUNI), Večeřová J. (VŠB-TUO) 

Hosté: 5 

Kaňák J. (AVU), Mühlbach A. (UNOB), Říčanová V. (MENDELU), Šindelář J. (ČAD), Thiel K. (MENDELU) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník. Přivítal všechny členy pléna na půdě ČVUT, zkonstatoval 

usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala.   

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Představil se nový zástupce z Panevropské univerzity a následně hosté, kteří budou v blízké době 

delegováni do SK RVŠ za AVU a MENDELU. 

M. Farník následně představil program 21. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 21. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 21. schůze. 

2. Schválení programu 21. schůze 



 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis z 18. schůze SK RVŠ. 

Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis z 19. schůze SK RVŠ. 

Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis z 20. schůze SK RVŠ. 

3.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 

5. Volba člena Předsednictva SK RVŠ 

6. Volba předsedy/předsedkyně Legislativní komise SK RVŠ 

7. Zpráva o hospodaření SK RVŠ za rok 2022 

Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje Zprávu o hospodaření za rok 2022. 

8. Rozpočet na rok 2023 

Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje rozpočet SK RVŠ na rok 2023. 

9. Výběr organizátorské univerzity na KAS 10.0 

Návrh usnesení: SK RVŠ vybrala XX organizátorskou univerzitou pro KAS 10.0. 

10. Informace z komisí a pracovních skupin 

11. Diskuse se zástupci MŠMT 

12. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 21. schůze.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a požádal o schválení jednotlivých zápisů z 18. schůze, z 19. 

schůze a z 20. schůze. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje zápis z 18. schůze SK RVŠ.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje zápis z 19. schůze SK RVŠ. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

Usnesení č. 5: SK RVŠ schvaluje zápis z 20. schůze SK RVŠ.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

 



 

M. Farník poděkoval za schválení zápisů a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

V rámci organizace Komory informoval M. Farník o přípravě Zprávy o hospodaření SK RVŠ za rok 2022 a o 

přípravě rozpočtu SK RVŠ na rok 2023, o kterých se bude následně diskutovat v samostatných bodech. Dále 

informoval o plánu změny Statutu RVŠ pro splnění podmínek členství SK RVŠ v ESU. Dále informoval o 

reprezentativní činnosti SK RVŠ, a to konkrétně o účasti zástupců SK RVŠ na podvýboru pro vědu a VŠ, kde 

se diskutovalo zejména o reformě doktorského studia a také o účasti zástupců SK RVŠ na 30. výročí 

založení České konference rektorů. Informoval plénum o konferenci NAÚ na téma „Jak se vlastně učí na 

VŠ?“, která proběhne 30. března v Ostravě. Sdělil, že probíhá mezirezortní připomínkovací řízení novely 

ZVŠ a v této souvislosti informoval, že SK RVŠ vypracovala Standard školitele ve spolupráci s ČAD. Závěrem 

informoval o setkání s iniciativou „Díky, že můžem“ ohledně předávání Ceny Jana Opletala a o 

dokončování dokumentu 21v21. Požádal o diskusi a následně o schválení usnesení. 

Usnesení č. 6: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že P RVŠ odeslalo připomínky za RVŠ k novele ZVŠ, která je v současnosti 

v mezirezortním připomínkovacím řízení. Informoval o potřebě výměny zástupce SK RVŠ v pracovní 

skupině k zákonu 130 o podpoře výzkumu a vývoje, jelikož dosavadní zástupce již ukončil svou činnost 

v SK RVŠ. Dále sdělil, že MŠMT zřídilo pracovní skupinu pro řešení mzdové situace akademických 

pracovníků a pracovnic v České republice. Následně informoval o výzvě MŠMT na podporu studia 

ukrajinských studujících (200 mil. Kč), o financování vysokých škol a o zákoníku práce. Závěrem připomněl 

zaslanou výzvu NAÚ do zapojení do Seznamu hodnotitelů NAÚ, která je otevřená do konce března. 

 

4. VOLBA ČLENA PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

M. Farník informoval o nutnosti dovolit člena do Předsednictva SK RVŠ a také předsedu/předsedkyni 

Legislativní komise (LK). V této souvislosti požádal o sestavení volební komise pro obě volby, kterou 

současně požádal, aby sečetla hlasy také u výběru organizátorské univerzity pro organizaci KAS 10.0. 

Do komise se přihlásili M. Krupa, P. Malák a L. Staněk.   

Za komisi hlasovalo: 17 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 



 

Předsedou komise byl z řad členů komise vybrán L. Staněk, který zahájil volbu a vyzval k nominacím. Na 

členy P SK RVŠ byli nominováni A. Procházková (AVU) – nominována V. Cibulkou (AMU) a V. Braun (ŠAVŠ) – 

nominován M. Kořínkem (VŠB-TUO). Oba zájemci nominace přijali, proběhlo představení kandidátů a 

diskuse, včetně zodpovězení dotazů z pléna. Následně proběhla tajná volba s těmito výsledky: 

V. Braun: 9 hlasů 

A. Procházková: 7 hlasů 

1 hlas se zdržel 

 

Do Předsednictva SK RVŠ byl zvolen V. Braun (ŠAVŠ). 

 

5. VOLBA PŘEDSEDY/PŘEDSEDKYNĚ LEGISLATIVNÍ KOMISE SK RVŠ 

L. Staněk zahájil volbu předsedy/předsedkyně Legislativní komise a vyzval k nominacím. Na post předsedy 

byl navržen pouze jediný kandidát J. Sláma (ČVUT), který byl navržen D. Solakem (MUNI). Ten nominaci 

přijal, proběhlo představení kandidáta a následná diskuse včetně zodpovězení dotazů z pléna. Proběhlo 

představení kandidáta a diskuse, včetně zodpovězení otázek pléna. Poté proběhla tajná volba s těmito 

výsledky: 

J. Sláma: 17 hlasů 

1 hlas se zdržel 

 

J. Sláma byl zvolen předsedou Legislativní komise SK RVŠ. 

 

6. ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ SK RVŠ ZA ROK 2022 

M. Farník promítl výsledky o hospodaření SK RVŠ za rok 2022 a postupně vysvětlil každou položku 

z uvedených výsledků. Sdělil, že SK RVŠ byla opět moc aktivní (viz Zpráva o činnosti SK RVŠ za rok 2022). 

A. Kruljacová připomněla a poděkovala za podporu univerzitám, které hradily část nákladů na všechny 

výjezdní zasedání a také univerzitám, které finančně podpořily organizaci BM ESU 2023 (včetně MŠMT, 

která podpořila tuto akci přes CRP). M. Farník doplnil a poděkoval, že P RVŠ koncem roku schválilo finanční 

příspěvek SK RVŠ, čímž podpořilo aktivity Komory. Proběhla diskuse a následně M. Farník požádal o 

schválení předložených výsledků. 

Usnesení č. 7: SK RVŠ schvaluje Zprávu o hospodaření SK RVŠ za rok 2022.  

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

 



 

7. ROZPOČET SK RVŠ NA ROK 2023 

M. Farník promítl navržený rozpočet SK RVŠ na rok 2023 a představil plénu jednotlivé položky. V této 

souvislosti připomněl, že SK RVŠ bude financovat některé své činnosti také z CRP projektu – půjde však o 

aktivity nad rámec běžné činnosti SK RVŠ a které nejsou součástí předkládaného rozpočtu. Otevřel diskusi 

a následně požádal o schválení usnesení. 

Usnesení č. 8: SK RVŠ schvaluje rozpočet SK RVŠ na rok 2023. 

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

8. VÝBĚR ORGANIZÁTORSKÉ UNIVERZITY PRO KAS 10.0 

M. Farník informoval, že do výběrového řízení pro organizování KAS 10.0 se přihlásily dvě univerzity: VŠB-

TU Ostrava a VŠCHT Praha a podklady z obou univerzit byly zaslány plénu předem. Požádal zástupce obou 

univerzit – M. Kořínka za VŠB-TUO a M. Halu za VŠCHT, aby odprezentovali své návrhy. Po prezentacích 

odpovídali oba zástupci na kladené dotazy a proběhla diskuse. Následně proběhla tajná volba s těmito 

výsledky: 

VŠB-TU Ostrava: 13 hlasů 

VŠCHT: 5 hlasů 

Usnesení č. 9: SK RVŠ vybrala VŠB-TUO organizátorskou univerzitou pro KAS 10.0. 

PRO: 22 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

9. DISKUSE SE ZÁSTUPCI MŠMT 

Jednání SK RVŠ se účastnila vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu na MŠMT prof. Radka 

Wildová. V diskusi se probírala témata spojena s novelou vysokoškolského zákona, zejména s ohledem na 

reformu doktorského studia. Zástupci SK RVŠ také upozorňovali na problematiku zvyšování kolejného, 

doptávali se na dotační výzvy pro rekonstrukce kolejí, doporučovali úpravu výše příspěvku na ubytovací 

stipendia a dále diskutovali o potřebě podpory studentek a studentů z nízkopříjmových rodin. Ministerstvo 

má v plánu zřídit pracovní skupinu, která by se široké problematice finanční podpory studentů podrobně 

věnovala a měla by nalézt možná řešení současného neuspokojivého stavu. SK RVŠ i MŠMT oceňují 

otevřený dialog a rozhovory, které se vzájemně vedou. 

 

10. RŮZNÉ 

M. Farník promítl a připomněl termíny zasedání a termíny akcí, které proběhnou v roce 2023.  



 

A. Kruljacová informovala o jednání s OSA ohledně licenčních poplatků na studentských plesech, které 

jsou mnohdy neúnosné, i když jde o studentskou aktivitu, mj. s odvoláním se na poskytovanou slevu na 

maturitní plesy. Sdělila, že po jednání s OSA je domluvena sleva ve výši 50 % pro studentské plesy na 

vysokých školách (tzn. plesy, kde studující tvoří většinu účastníků – ne reprezentační plesy, kde je víc firem 

a akademiků). Doplnila, že jde o výjimečnou slevu, která se neuplatňuje na žádné další akce. Závěrem 

dodala, že s M. Farníkem v této věci pošlou informace e-mailem do pléna.  

D. Solak otevřel otázku ohledně schvalování výše kolejného – proběhla diskuse o tom, na kterých 

univerzitách se diskutuje o stanovení nové výše kolejného i se zástupci studujících a kde jde o rozhodnutí 

exekutivy. 

M. Farník poděkoval všem za účast a uzavřel jednání. 

 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


